
 

Z Á P I S 

 

z  17. zasedání zastupitelstva obce Valchov, 

konaného dne 20. 12. 2012 v 19.30 hod. v budově obecního úřadu ve Valchově 

 

 

Přítomno: ing. Jindřiška Brožová, Václav Hasoň, Tomáš Kalik, ing. Zdeněk Přikryl, ing. 

Radka Bezděková, ing. Jiří Dokoupil, Milan Fiala, Pavla Vítová 

  omluveni – Karel Vrána 

(prezenční listina) 

 

Občané a hosté: prezenční listina 

 

1. Zahájení 

 

Starostka obce zahájila 17. zasedání zastupitelstva obce (dále jen ZO), které bylo svoláno v 

souladu se zákonem č.128/2000 Sb., ve znění pozdějších předpisů. 

 

Starostka konstatovala, že je přítomna nadpoloviční většina členů ZO, a tím je ZO schopno 

právoplatně se usnášet. 

 

Zapisovatel: Ing. Brožová 

 

Starostka upozornila všechny přítomné, že ze zasedání je pořizován zvukový záznam pro 

účely pořízení zápisu, po ověření zápisu bude vymazán. Případné připomínky je třeba vznést 

co nejdříve po obdržení kopie zápisu. Hlasování zastupitelů je zapisováno jmenovitě.  

 

Poznámky k zápisu - hlasování: 

br – ing. Jindřiška Brožová 

př – ing. Zdeněk Přikryl 

ha – Václav Hasoň 

ka – Tomáš Kalik 

vr – Karel Vrána 

be – ing. Radka Bezděková 

fi – Milan Fiala 

ví – Pavla Vítová 

do – ing. Jiří Dokoupil 

1 – zastupitel hlasoval pro 

2 – zastupitel hlasoval proti 

0 – zastupitel se zdržel hlasování 

N – zastupitel nebyl přítomen zasedání 

 

Jako ověřovatelé zápisu byli navrženi Pavla Vítová a ing. Zdeněk Přikryl. 

 

Návrh usnesení 1/17/2012:          8 - 0 - 0 

ZO schvaluje Pavlu Vítovou a ing. Zdeňka Přikryla jako ověřovatele zápisu. 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-N be-1 fi-1 ví-1 do-1 

Bylo přijato usnesení č. 1/17/2012  
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Program: 1     zahájení 

2. kontrola plnění úkolů 

3. rozpočtové opatření 5/2012 

4. rozpočet obce na rok 2013 

5. inventarizace majetku 2012 

6. místní poplatek za odpad na rok 2013 

7. schválení prodeje/směny pozemků 

8. schválení pronájmu pozemků 

9. různé 

10. diskuse 

11. závěr 

   

Návrh usnesení 2/17/2012:          8 - 0 - 0 

ZO schvaluje program zasedání dle navrženého programu. 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-N be-1 fi-1 ví-1 do-1 

Bylo přijato usnesení č. 2/17/2012  

 

Starostka konstatovala, že zápis z 16. zasedání ze dne 22. 11. 2012 byl ověřovateli ověřen a 

po celou dobu zasedání vyložen. 

 

2. kontrola plnění úkolů 

 

Nová náves pro Valchov – stavba je dokončena a zkolaudována. Žádost o platbu je 

odevzdána na SZIF.  

 

Výstupy z kontroly kontrolního výboru    
 most u č.p. 61 – úkol trvá. O: starostka a V. Hasoň 

řešení BOZP a PO –revize el. zařízení hotovy, zjištěné závady opraveny 

- výběr místních poplatků je v pořádku, odpady 100%, poplatky za psy 100% 

 

Změna ÚP – úkol trvá, O: starostka. 

 

Jímka u MŠ – Vyčištění jímky – úkol trvá 

 

Kolaudace chodníků + Zlatá Valcha –vzhledem k náročnosti stavby Nová náves pro 

Valchov a pozdnímu termínu navrhuje starostka řešení prostoru před Zlatou Valchou spojit 

s opravami kolem bývalé školy v příštím roce. Chodníky se budou opravovat současně.  

 

Návrhy zastupitelů do dokumentu „Program obnovy obce“ – z minulého zápisu, stále 

platí možnost podání návrhů, dokument je rozpracován. Ing. Dokoupil má do dokumentu dva 

návrhy – rozšíření cesty na Přísadniska od silnice 150 a zatravnění fotbalového hřiště. 

V průběhu rozpracovanosti bude konzultováno se zastupiteli. Je taktéž možné, aby se návrh 

probíral i na veřejném zasedání, aby i občané mohli vyjádřit svůj názor. Dokument po 

dokončení také bude vložen do systému závazných územně plánovacích dokumentací a bude 

tudíž závazný.  Je to z toho důvodu, že realizace průmyslové zóny (PZ) bude v jednotlivých 

etapách. Starostka toto konzultovala na územním plánování v Boskovicích. Zastupitelé 

obdrželi navrhovanou studii mailem, a mohou se vyjádřit. Po schválení budou další možnosti 

řešeny s jednotlivými zájemci o podnikání v PZ. Ing. Dokoupil ještě navrhnul upravit plochu 

na otáčení vozidel u Matuškového č.p. 46. Starostka mu odpověděla, že toto je již provedeno 
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v rámci oprav v obci. Místo bylo zpevněno čerstvým recyklátem. Dalším návrhem ing. 

Dokoupila bylo pokračování akce Nová náves pro Valchov směrem na Přísadniska. 

 

Dostavil se Milan Fiala v 19.34 hodin 

 

Kaple sv. Petra a Pavla Starostka připravila rozpočet a návrh způsobu opravy kaple. Cílem 

je zjistit částku, kterou bude třeba vyčlenit v rozpočtu na 2013. Předpokládané náklady jsou 

asi 150 tis. korun. Není však prozatím jasné, zda se najdou v rozpočtu prostředky na opravu 

kaple. Ing. Dokoupil podotýká, že by bylo vhodné nechat vypracovat více nabídek na opravu 

kaple. Starostka odpověděla, že to je samozřejmé a že s touto věcí počítá. Nelze vycházet 

z jedné jediné nabídky. 

Také starostka navrhuje slavnostnější průběh příští pouti, pozvat například pěvecký sbor a 

hudbu, zástupce církví apod. 

 

Veřejná služba – Vykonavatelé VS skončili. Pracovník David Pluháček má prodlouženu 

smlouvu z ÚP do konce května 2013. Je tak bez problémů zajištěna zimní údržba i údržba 

obce, včetně NNPV po dobu zimy i časného jara. Zimní údržbu v obci na místních 

komunikacích zajistí ZD Skály Benešov, je dohodnuto, smlouva je podepsána. Bylo již 

prohrnováno. 

 

Lesy - Podzimní kolo žádostí na SZIF na zalesňování. Starostka prověřuje možnosti, vyjmutí 

ze zemědělského půdního fondu a zpracuje žádost o dotaci. Ing. Bezděková přislíbila pomoc.  

- dále bylo odborníky navrhnuto „prosvětlení části stávajících porostů“, zejména ve Žlebě a 

Nad kravínem, předběžně bylo jednáno s naším lesním správcem a souhlasí. Důvodem je 

velká hustota stromů, tudíž nižší přírůstky dřeva a zhoršování jeho kvality. Dále při této 

hustotě stromů je větší šance napadání slabších stromů kůrovcem. Těžba by se prováděla 

rozloženě ve dvou letech. Nevznikly by žádné náklady na obnovu lesa. Předpokládané příjmy 

by činily asi 500 000,- Kč, možná i více. 

 

příhraniční spolupráce 

starostka navrhovala prověřit tuto možnost a najít si partnerskou obec na západním 

Slovensku. Z možností následných akcí lze potom budovat např. naučnou stezku nebo 

uspořádat festival či nějakou sportovní záležitost – úkol trvá 

 

DH Přísadniska – z důvodů nevyužívání DH, navrhuje starostka přesun zbytku prvků do 

areálu Borky. V areálu je již odpovídající zázemí a rodiče s malými dětmi, kteří budou svůj 

volný čas trávit buď na hřišti nebo v prostoru zahrádky Osvěžovny, takže budou využity 

prvky na výletišti. Osobně tuto záležitost projedná se všemi rodiči dětí od mostu u 

Dokoupilového na konec Přísadnisek o průběhu jednání bude informovat – úkol trvá, 

starostka jednala již s částí rodičů. Úkol trvá. 

 

 

3. rozpočtové opatření 5/2012 

 

PŘÍJMY 
       

SU AU § pol ÚZ 
schval.  
rozpoče

t 

uprav.  
rozpoče

t 

zvýšení + 
snížení - 

důvod 

23
1 

010
0   1113   50 70 4 500,00 zvýšení daň z př. FO  

23 010   1334       30 700,00 zvýšení odvody za odnětí půdy 
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1 0 

23
1 

010
0   1361   2 2 700,00 zvýšení správní poplatky 

23
1 

010
0   1511   150 150 2 000,00 zvýšení daň z nemovitostí 

23
1 

010
0   4122 14004     500,00 dotace z JMK na SDH 

23
1 

010
0   4111 98008     1 000,00 dotace volba prezidenta ČR 

23
1 

010
0   4116 

3311323
4     -1 700,00 dotace VPP 

23
1 

010
0   4116 

3351323
4     -9 600,00 dotace VPP 

23
1 

010
0               

Celkové zvýšení/snížení příjmů 28 100,00   

         VÝDAJE 
       

SU AU § pol ÚZ 
schval.  
rozpoče

t 

uprav.  
rozpoče

t 

zvýšení + 
snížení - 

důvod 

23
1 

010
0 

551
2 5167 14004     500,00 dotace z JMK na SDH 

23
1 

010
0 

611
5 5901 98008     1 000,00 dotace volby prezidenta ČR 

23
1 

010
0 

611
5 5021 98193     2 100,00 přesun mezi výdaji 

23
1 

010
0 

611
5 5901 98193     -2 100,00 přesun mezi výdaji 

23
1 

010
0 

374
5 5011 

3351323
4     -4 000,00 přesun mezi výdaji 

23
1 

010
0 

374
5 5032 

3351323
4     500,00 přesun mezi výdaji 

23
1 

010
0 

374
5 5031 

3351323
4     3 500,00 přesun mezi výdaji 

23
1 

010
0 

374
5 5011 

3311323
4     -800,00 přesun mezi výdaji 

23
1 

010
0 

374
5 5032 

3311323
4     100,00 přesun mezi výdaji 

23
1 

010
0 

374
5 5031 

3311323
4     700,00 přesun mezi výdaji 

23
1 

010
0 

374
5 5011     134 4 000,00 

zvýšení platy zaměstnanců 
VPP 

23
1 

010
0 

374
5 5137 

2758901
2     72 500,00 přesun mezi výdaji 

23
1 

010
0 

374
5 5137 

2718901
1     24 200,00 přesun mezi výdaji 

23
1 

010
0 

374
5 5137 

2710000
0     14 500,00 přesun mezi výdaji 

23
1 

010
0 

374
5 5137     26,5 22 300,00 přesun mezi výdaji 

23
1 

010
0 

374
5 6121 

2758951
2     105 700,00 přesun mezi výdaji 

23
1 

010
0 

374
5 6121 

2718951
1     35 300,00 přesun mezi výdaji 

23
1 

010
0 

374
5 6121 

2710000
0     21 100,00 přesun mezi výdaji 

23
1 

010
0 

374
5 6121       38 400,00 přesun mezi výdaji 
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23
1 

010
0 

374
5 5171 

2758901
2     -178 200,00 přesun mezi výdaji 

23
1 

010
0 

374
5 5171 

2718901
1     -59 500,00 přesun mezi výdaji 

23
1 

010
0 

374
5 5171 

2710000
0     -35 600,00 přesun mezi výdaji 

23
1 

010
0 

374
5 5171 

2718901
1     100,00 přesun mezi výdaji 

23
1 

010
0 

374
5 5171 

2758901
2     100,00 přesun mezi výdaji 

23
1 

010
0 

374
5 5171 

2710000
0     100,00 přesun mezi výdaji 

23
1 

010
0 

374
5 5171   10 1960,3 165 500,00 vl. náklady Nová náves pro V.  

23
1 

010
0 

103
2 5169   40 71 11 500,00 ost. sl. podp. ost. prod. činn. 

23
1 

010
0 

331
4 5021   25 45 800,00 

zvýšení ost. os. výdaje 
knihovna 

23
1 

010
0 

331
4 5169     6 2 000,00 zvýšení ost. služby knihovna 

23
1 

010
0 

331
9 5021   8 8 2 000,00 zvýšení ost. os. výdaje kultura 

23
1 

010
0 

341
9 5169   7 8 4 000,00 zvýšení ost. služby těl. činnost 

23
1 

010
0 

363
1 5139     0,7 1 300,00 zvýšení mat. veřejné osvětlení 

23
1 

010
0 

363
9 5151   10 10 700,00 zvýšení voda č. p. 52 

23
1 

010
0 

363
9 5513   70 70 5 500,00 zvýšení plyn č. p. 52 

23
1 

010
0 

372
2 5169   230 230 3 000,00 zvýšení odvoz kom. odpadů 

23
1 

010
0 

374
5 5031     28 8 000,00 zvýšení nákladů VPP soc. poj. 

23
1 

010
0 

374
5 5032     10,5 2 500,00 

zvýšení nákladů VPP zdrav. 
poj. 

23
1 

010
0 

374
5 5169   37 60 2 000,00 zvýšení ost. služby veř. zeleň 

23
1 

010
0 

435
9 5222   3 3 5 000,00 

příspěvek  OS Život na dvě 
doby 

23
1 

010
0 

617
1 5362   1 1 95 000,00 

zvýšení platby daní a poplatků 
SR 

23
1 

010
0 

374
5 5011 

3311323
4     -1 700,00 dotace VPP 

23
1 

010
0 

374
5 5011 

3351323
4     -9 600,00 dotace VPP 

Celkové zvýšení/snížení výdajů 364 000,00   

 

Starostka podrobně probrala všechny položky RO 5/2012. Ing. Dokoupil se ještě informoval 

na nějaké podrobnosti. Starostka mu je vysvětlila. 

Po té se hlasovalo.  

Návrh usnesení 3/17/2012:          7 - 0 - 1 

ZO schvaluje rozpočtové opatření č. 5/2012 bez výhrad. 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-N be-1 fi-1 ví-1 do-0 

Bylo přijato usnesení č. 3/17/2012  
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4. rozpočet obce na rok 2013 

Rozpočet byl zveřejněn a projednán s finančním výborem a zastupiteli. Byla pouze jedna 

připomínka, a to příspěvek na farnost Žďárná. Starostka se domnívá, že v situaci, kdy se 

v letošním roce nenaplnily příjmy rozpočtu, a je třeba opravit naši vlastní kapličku, není 

peněz nazbyt. Doposud není jasné, zda se na opravu kaple peníze v rozpočtu najdou. Také 

milodary, které zbudou, jak minule uvedl pan Hartl, jdou na farnost Žďárná. 

Co se týká bohoslužeb, které pan farář vykonává v kapli, je za to placen, navíc přispívá vždy 

rodina, za kterou je mše sloužena.  

Ing. Dokoupil uvedl, že přišel v pondělí za 15 minut 15 hodin na úřad, chtěl se ještě na něco 

zeptat, ale na úřadě nikdo nebyl. Starostka oponovala, že na úřadě byla přítomna paní účetní, 

která s ní rozpočet tvořila a byla naprosto fundovaná mu jakýkoliv dotaz zodpovědět. Ing. 

Dokoupil napsal všem zastupitelům mail,  

 

cituje: „Zdravím vespolek všechny zastupitele.  

  

Dnes v pondělí 17.12.2012 době úředních hodin v cca 14.45 hod. nebyla na Obecním úřadě ve 
Valchově přítomna paní starostka ani pan místostarosta. 
  

Je to již poněkolikáté, kdy v době úředních hodin nebyl nikdo z vedení obce na úřadě přítomen.  
  

Přeji hezký zbytek dne. 
  

Jiří Dokoupil“.  
 

Konec citace. 

 

Na mail reagoval pan místostarosta, ptal se, co ing. Dokoupil potřeboval. Řekl jsem mu, co 

jsem potřeboval. Tady problém nebyl. Potom mu odpověděl pan Hasoň. 

 

Cituji: 

„Také Vás všechny zdravím, 

 musím na tento upozorňující email reagovat. V inkriminované době - tj. dnes mezi 14 a 15 

hod. jsem byl na městském úřadě -na jednání referátu životního prostředí, odbor myslivosti a 

vedení naší obce jsem zde potkal, protože byli na jednání svazku. 

Takhle, jak to ing. Dokoupil podává, to opět  vypadá, jako by naše vedení nedodržovalo 

pracovní dobu a někde se nedejbože poflakovalo. Starosta i místostarosta jsou přece k 

dispozici 24 hodin denně, 7 dní v týdnu. (to by měl pan ing. už ze své zkušenosti v minulých 

letech ve vedení obce znát). 

Pokud zastupitelé otevřete oči, tak uvidíte, že toto vedení dělá nad rámec, je to znát, a že 

nebyli k zastižení v budově obce, na tom nic nemění. 

Někdo holt ale bude stále jen kritizovat a nedělat pro obec nic.  

Přeju pěkný večer. Václav Hasoň“ 

Konec citace. 

Ing. Dokoupil chápe, že jsou jednání, která mohou zasahovat do úředních hodin obce 

Valchov, než na úřad šel, díval se na web obce a nebylo tam nic o tom, že starostka i 

místostarosta odejdou o 15 minut dříve. Myslí si však, že toto by se stávat nemělo. Chtěl si 

jen dopřesnit body programu na dnešní zasedání.  
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Starostka doplnila, že kde bylo vedení obce již bylo řečeno a nedomnívá se, že kvůli 10 

minutám by bylo nezbytně nutné vyvěšovat změnu úředních hodin na webu obce a v obecní 

vývěsce, neboť náklady s tím spojené by výrazně převýšily veřejnou známost samotné věci. 

Milan Fiala dodal, že pokud jsou jednou úřední hodiny stanoveny, měly by se dodržovat. Není 

to prý poprvé, možná by stálo za to to tam opravdu napsat. Starostka se zeptala, co je podle 

něho často. Milan Fiala ví, že ing. Dokoupil tento problém nevznáší v tomto volebním období 

poprvé. Doplnil, že pokud by přišel na MěÚ do Boskovic třeba o půl páté, určitě by někoho 

zastihl. Starostka řekla, že na úřadě v Boskovicích nepracuje pouze jeden člověk a navíc, že 

úřad ve Valchově nabyl uzavřen a byla přítomna paní účetní, která vykonává téměř všechny 

agendy státní správy i samosprávy. Milan Fiala dodal, že účetní není vykonavatelem státní 

správy, starostka upozornila, že rozpočet nemá co do činění se státní správou, ale je pouze a 

jedině věcí samosprávy. Starostka rázně ukončila další debatu a dodala, že se bude snažit 

každých 10 minut nahlásit.  

Milan Fiala ze zeptal ing. Přikryla, jako předsedy TJ Sokol, na částku v rozpočtu vy výši 155 

tis. korun na sport, na co to mají naplánováno. Řekl také, že mu chybí částka na velkou 

kopanou pro příští rok a chtěl vědět, jak to vypadá s TJ Sokol. Ing. Přikryl odpověděl, že 

paragraf tělovýchovná činnost v rozpočtu není pouze příspěvek na TJ Sokol, ale celkovou 

tělovýchovnou činnost. Pro TJ Sokol je vyhrazeno 100 tis. korun na provoz sokolovny a 

podporu sportovní činnosti jednotlivých klubů. V minulých dvou letech TJ Sokol obdržel 

z obecního rozpočtu 150 tis. korun. Pro rok 2013 žádali o totéž + 80 tisíc korun na materiál 

(práce budou provedeny brigádnicky) pro rekonstrukci severní strany sokolovny. Milan Fiala 

chtěl ještě doplnit na co je určeno těch zbývajících 55 tis. korun. Bylo mu sděleno, že na další 

sportovní záležitosti obce – cyklozávody, motoskiijöring, bruslení, a další. Starostka doplnila, 

že tento paragraf zahrnuje i nákup materiálu, služeb (rozhodčí, zpracování výsledků), cen a 

darů.  

Ing. Dokoupil se zeptal speciálně na položku „ostatní osobní výdaje“ ve všech paragrafech 

navrhovaného rozpočtu, zajímalo ho, co si pod tím má představit. Komu budou vypláceny 

dohody a za jaké činnosti. Starostka mu požadované vysvětlila, např. v paragrafu „knihovna“ 

se jedná o plat knihovnice. Dále ho zajímala částka plánovaná na cestovné v rámci 

zastupitelstva obce. Starostka sdělila, že částka odpovídá plánovanému provozu obce. Ing. 

Dokoupil ještě dodal, že v minulosti postačilo na cestovné méně. Starostka odvětila, že to asi 

bylo proto, protože nebylo potřeba nikam jezdit. Ing. Dokoupil podotknul, že se asi cestovné 

v minulosti řešilo jinak. Starostka odpověděla, že si myslí, že cestovné není nadhodnoceno a 

že ona osobně si nevykazuje cesty do Boskovic, kam jede někdy i dvakrát denně. Vykazuje 

cesty jen do vzdálenějších míst, např. do Brna nebo Prostějova. Zdůraznila, že nikdy 

nevykázala kratší cestu, nikdy nevykázala žádné stravné a nedomnívá se, že cestovné by 

neodpovídalo činnosti vykonávané v rámci obce.  

Ing. Dokoupil se ještě zeptal na plánované investiční akce pro rok 2013. Starostka 

odpověděla, že hlavní akcí bude oprava prostranství kolem bývalé školy a podivila se, že to 

neví, když se o této věci jedná nejméně celý uplynulý rok. A dodala, že další investiční akce 

většího rázu se do rozpočtu 2013 nevejdou. Dále si ing. Dokoupil myslí, že částka 6 tis. korun 

na farnost Žďárná by se v rozpočtu měla najít. Požaduje, aby se to nějakým způsobem 

doplnilo a schvaloval se rozpočet s touto částkou. Starostka odvětila, aby ing. Dokoupil 

navrhnul odkud tuto částku vzít, ing. Dokoupil odpověděl, že takto na zasedání je to narychlo, 

starostka řekla, že rozpočet byl zastupitelům k dispozici nejméně 20 dnů, z toho 15 dnů visel 

na úřední desce, mohl tedy tuto připomínku mít promyšlenu. Dále ing. Dokoupila napadlo, že 

se přidalo fotbalistům 10 tis. korun. Starostka uvedla, že na rok 2013 se s žádným příspěvkem 
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na mužstvo Boskovice B nepočítá. Příspěvek, který jim byl nedávno schválen, byl na celou 

sezónu 2012/2013.  

Ing. Přikryl vznesl připomínku k jeho osobě. Řekl, že na ustavujícím zasedání 2010 byly 

schváleny odměny zastupitelům v nejvyšší možné míře. Od ledna 2011 potom byla výše 

odměn upravena a ing. Přikryl se vzdal poloviny svojí odměny ve prospěch TJ Sokol a MŠ. 

Toto však učinil pouze na dobu roku 2011. V zápise z uvedeného zasedání, který psala Pavla 

Vítová, se však tato skutečnost neobjevila. Pavla Vítová se zeptala, kdo ověřoval tento zápis. 

Místostarosta sdělil, že Karel Vrána a Tomáš Kalik. Po celý rok 2012 také pobíral jen 

polovinu svojí odměny, chce tedy, aby jeho odměna byla vrácena na původní stav. Starostka 

řekla, že je ale potřeba, tak jak uvedla výše říci, kde najít v návrhu rozpočtu částku na pokrytí 

navrhované odměny. Milan Fiala se zeptal, zda to má chápat tak, že místostarosta požaduje 

nyní odměnu podle již dříve schválených 100%. Ing. Přikryl to potvrdil, poloviny odměny se 

vzdal pouze pro rok 2011. Ing. Bezděková dodala, že na jednání finančního výboru bylo 

řečeno, zda by nebylo dobré se zamyslet nad snížením odměn zastupitelům. Milan Fiala se 

domnívá, že výdaje na chod obce by byly vysoké. Ing. Přikryl oponoval, že si myslí, že pro 

obec dělá mnoho, pokud to přepočítá na hodiny, je to odměna zanedbatelná. V minulém 

zastupitelstvu měl místostarosta odměnu velmi slušnou. Někteří zastupitelé řekli, že v té době 

nebyl uvolněný starosta. Místostarosta řekl, že nesrovnává starosty, ale místostarosty. Milan 

Fiala dodal, že pokud byli starosta i místostarosta neuvolnění, více se o práci dělili. Starostka 

řekla, že připomínku nechápe a je třeba se podívat na objem vykonané práce za dosavadní 

dobu působení uvolněné starostky a neuvolněného místostarosty. Zdůraznila, že poměr mezi 

odměnami a množstvím odvedené práce nyní a před tím je nesrovnatelný, počet 

odpracovaných hodin v současnosti je nepoměrně vyšší. Dodala také, že i přes úpravy odměn 

při zrušení některých výborů ZO mají ostatní zastupitelé odměnu 100%, podle svých funkcí. 

Václav Hasoň potvrdil, že práce místostarosty je nedoceněná, což někteří zastupitelé potvrdili. 

Ing. Dokoupila napadlo, kde vzít peníze pro farnost Žďárná. Vzdává se svojí odměny pro rok 

2013 ve prospěch farnosti. Pan Kunc se ještě zeptal na některé věci k navrhovanému 

rozpočtu. Také uvedl, že v rámci odměn místostarostovi měl být přesnější zápis. Odměna, 

pokud je 100%, je asi 13 tisíc korun, alespoň takové odměny mělo minulé zastupitelstvo. 

Navrhuje se znovu zamyslet nad odměnou místostarosty. Ing. Bezděková navrhla, že 

požadovaná částka by se mohla do rozpočtu zapojit z přebytku hospodaření. Došlo ještě 

k další diskuzi, po té starostka podala návrh na navýšení rozpočtu o 90 tisíc korun, kde částka 

by se navýšila z přebytku hospodaření. Po té se hlasovalo. 

 Návrh usnesení 4/17/2012:         2 - 3 - 3 

ZO schvaluje zvýšení odměny místostarostovi na plnou výši, jak bylo schváleno na 

ustavujícím zasedání od 1. 1. 2013. 

Hlasování: br-1 př-0 ha-1 ka-2 vr-N be-2 fi-2 ví-0 do-0 

Nebylo přijato usnesení č. 4/17/2012  

 

Návrh usnesení 5/17/2012:         8 - 0 - 0 

ZO schvaluje odměnu zastupitele ing. Dokoupila za rok 2013 poskytnout jako dotaci na 

farnost Žďárná. 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-N be-1 fi-1 ví-1 do-1 

Bylo přijato usnesení č. 5/17/2012  

 

Návrh usnesení 6/17/2012:         8 - 0 - 0 

ZO schvaluje rozpočet obce na rok 2013 dle vyvěšeného návrhu na úřední desce. 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-N be-1 fi-1 ví-1 do-1 

Bylo přijato usnesení č. 6/17/2012  
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5. inventarizace majetku obce za rok 2012  

Inventury obecního majetku za rok 2012 navrhuje starostka takto: 

Jednotlivé DIK se domluví na termínu fyzické inventury. V ideálním případě mezi svátky. 

Dílčí protokoly budou předloženy do 15. 1. 2013, protokol HIK pak do 31. 1. 2013. Do 28. 2. 

2013 předloží protokol likvidační komise. 

 

Hlavní inventarizační komise bude pracovat ve složení (HIK): 

Předseda:   ing. Radka Bezděková 

Členové:   Karel Vrána 

   Anna Nečasová 

 

Dílčí inventarizační komise budou pracovat ve složení: 

Pro JSDH (DIK 1): 

Předseda:   Tomáš Kalik 

Členové:   ing. Jindřiška Brožová 

Součinnost poskytne: Miroslav Šrom 

 

Pro obecní knihovnu (DIK 2): 

Předseda:  Milan Fiala  

Členové:  Karel Vrána 

Součinnost poskytne: Renata Kaliková 

 

Pro obecní úřad (DIK 3): 

Předseda:  Václav Hasoň  

Členové:  ing. Zdeněk Přikryl 

   Anna Nečasová 

 

Pro mateřskou školu (DIK 4): 

Předseda:  Pavla Vítová  

Členové:  ing. Jiří Dokoupil 

Součinnost poskytne: Dana Chlupová 

 

Likvidační komise: 

Předseda:  ing. Radka Bezděková 

Členové:  ing. Zdeněk Přikryl 

   ing. Jiří Dokoupil 

 

Návrh usnesení 7/17/2012:         8 - 0 - 0 

ZO schvaluje harmonogram inventur a složení inventarizačních komisí a likvidační komise 

jak je uvedeno výše 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-N be-1 fi-1 ví-1 do-1 

Bylo přijato usnesení č. 7/17/2012  

 

6. Místní poplatek za odpad 

Starostka znovu navrhuje zvýšení poplatků za odpad na rok 2013 na 500,- Kč. Náklady za rok 

2012 (počítáno za deset měsíců 2012 + kvalifikovaný odhad nákladů za zbylé dva měsíce 

2012) představují přes 300 000,- Kč. Poplatníků je 414 občanů, příjem z poplatků činil 

163 000,- Kč, od podnikatelů 1 600,- a od společnosti EKO-KOM, v rámci zpětného odběru 

20 000,- Kč., což je celkem 184 600,- Kč. To znamená, že téměř 120 000,- Kč je dopláceno 
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z obecního rozpočtu. Jinými slovy, to znamená, že každý 1 poplatník hradí pouze 400,- Kč 

z celkových nákladů 700,-Kč na jednoho poplatníka.  

Na minulém zasedání zastupitelé k návrhu diskutovali a byli toho názoru, že náklady na 

likvidaci odpadů se neustále zvyšují a také, že poplatek za svoz odpadu v naší obci je oproti 

okolním obcím nízký. Většina jich navrhla poplatek zvýšit na 500,- Kč. Tomáš Kalik naopak 

navrhoval poplatek nezvyšovat, raději upustit od některých investičních akcí (oprava kaple).  

Ing. Dokoupil se zeptal, proč jsou citovány tak vysoké částky, když ve vyhlášce je uvedeno, 

jako náklady na likvidaci pouze něco přes 226 tis. korun, kde došlo k takovému navýšení? 

Starostka odpověděla, že k žádnému navýšení nedošlo, ale obecně závazná vyhláška obsahuje 

výpočet nákladů na 1 obyvatele pouze ze sběru komunálního odpadu, nezapočítává se 

objemný odpad, nebezpečný odpad, tříděný odpad a jiné. Tím pádem náklady na odpad na 1 

občana klesly na něco málo přes 226 tis. 

 

Návrh usnesení 8/17/2012:         4 - 4 - 0 

ZO schvaluje místní poplatek za odpad pro rok 2013 ve výši 500,- Kč. 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-2 vr-N be-2 fi-1 ví-2 do-2 

Nebylo přijato usnesení č. 8/17/2012  

 

Ing. Bezděková navrhuje zvýšit poplatek na 450,- Kč a ještě o něm hlasovat. 

 

Návrh usnesení 9/17/2012:         4 - 3 - 1 

ZO schvaluje místní poplatek za odpad pro rok 2013 ve výši 450,- Kč. 

Hlasování: br-0 př-2 ha-1 ka-2 vr-N be-1 fi-1 ví-1 do-2 

Nebylo přijato usnesení č. 9/17/2012  

 

Milan Fiala se ještě zeptal na to, jakým způsobem je obec vázána na odběratele odpadu. Zda 

neexistuje jiné, levnější řešení. Starostka odpověděla, že momentálně společnost Sita 

obsluhuje plošně celé území nejbližšího okolí a je s ní uzavřena smlouva na rok 2013. 

 

Obecně závazná vyhláška obce Valchov č. 1/2012 o místním poplatku za provoz, systému 

shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů ve 

vyhlášce je třeba zohlednit výpočet poplatku za rok 2011. Jinak vše zůstává stejné jako ve 

vyhlášce 1/2011 v části V. 

poplatníků je 414 (bez dětí do 6 ti let, důchodců, osvobození) 

226 752,- Kč jsou náklady na svoz od občanů, mimo objem, tříděný, nebezpečný 

226 752 : 414 = 548,- Kč 

 

Pavla Vítová se zeptala, zda jsou ve vyhlášce vyjmuti poplatníci dlouhodobě nepřítomní 

v místě bydliště. Bylo odpovězeno, že je ve vyhlášce 1/2012 je vše jako v minulé vyhlášce 

vyjma výpočtu, čili ano. 

 

Návrh usnesení 10/17/2012:         8 - 0 - 0 

ZO schvaluje vyhlášku č. 1/2012 o o místním poplatku za provoz systému shromažďování, 

sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů  

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-N be-1 fi-1 ví-1 do-1 

Bylo přijato usnesení č. 10/17/2012  

 

7. schválení prodeje/směny pozemku 

Jedná se o přesunutí polní cesty z původních pozemků p.č. 670/1, 670/2, 670/3 na nově 

vzniklou parcelu. Pozemky po obou stranách současně umístěné cesty má v majetku firma 
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RM TRYMET a není možné jejich pozemky zcelit a oplotit. Pan Macháček navrhuje, aby 

obec Valchov prodala parcely současné cesty firmě RM TRYMET a cestu přesunula na okraj 

vlastních scelených pozemků a po té cestu zpět odprodala obci Valchov. Fakticky by došlo 

k napřímení cesty, lepší dopravní obslužnosti a také by bylo možné zrušit břemena, kterými je 

nyní obecní cesta zatížena (přístupy na pozemky). Výměrou by se transakce uskutečnila 

v poměru 1:1. Geometrický plán je hotov, je odsouhlasen katastrálním úřadem.  

 

Pro manžele Zdeněk a Zdenka Přibylovy, Valchov 125: 

Pozemek p.č. 670/1 o výměře 156 m2 a pozemek p.č. 665/6 o výměře 173 m2 manželům 

Přibylovým, Valchov 125, za 30,- Kč 1m2, což činí 329 m2 za 9870,- Kč. 

 

Pro RM Trymet a.s, Karlovo nám. 292/15, Praha 2, IČO: 28953118: 

Pozemky p.č. 670/4 o výměře 137m2, p.č. 665/7 o výměře 232 m2, p.č. 670/2 o výměře 205 

m2 směnit a část odprodat firmě RM Trymet, Praha. Celkem 574 m2.  

 

Pro Obec Valchov, Valchov 97: 

Pozemky p.č. 666/3 o výměře 220m2, p.č. 667/3 o výměře 153 m2 a p.č. 670/5 o výměře 104 

m2 směnit s firmou RM Trymet za výše uvedené metry čtvereční. To je celkem 477 m2.  

 

Rozdíl 574 – 477 = 97 m2 tedy firma RM TRYMET odkoupí. Návrh je za 30,- Kč/m2, což 

činí 2910,- Kč. 

 

Starostka dodala, že RM Trymet zaplatil všechny vyměřovací práce. Za vyjmutí nové cesty ze 

ZPF nebude třeba platit odvod. Proto nejsou tyto záležitosti promítnuty do kupní ceny. Návrh 

byl řádně zveřejněn na úřední desce. Václav Hasoň připomíná rozšíření nájezdů na novou 

cestu, odvodnění a opravu cesty na již vytlučených místech. Starostka souhlasila. Ing. 

Bezděková navrhuje tyto skutečnosti uvést do kupní smlouvy.  

 

Návrh usnesení 11/17/2012:         8 - 0 - 0 

ZO schvaluje prodej a směnu pozemků takto: 

 

Pro manžele Zdeněk a Zdenka Přibylovy, Valchov 125: 

Pozemek p.č. 670/1 o výměře 156 m2 a pozemek p.č. 665/6 o výměře 173 m2 manželům 

Přibylovým, Valchov 125, za 30,- Kč 1m2, což činí 329 m2 za 9870,- Kč. 

 

Pro RM Trymet a.s, Karlovo nám. 292/15, Praha 2, IČO: 28953118: 

Pozemky p.č. 670/4 o výměře 137m2, p.č. 665/7 o výměře 232 m2, p.č. 670/2 o výměře 205 

m2 směnit a část odprodat firmě RM Trymet, Praha. Celkem 574 m2.  

 

Pro Obec Valchov, Valchov 97: 

Pozemky p.č. 666/3 o výměře 220m2, p.č. 667/3 o výměře 153 m2 a p.č. 670/5 o výměře 104 

m2 směnit s firmou RM Trymet za výše uvedené metry čtvereční. To je celkem 477 m2.  

 

Rozdíl 574 – 477 = 97 m2 tedy firma RM TRYMET odkoupí. Návrh je za 30,- Kč/m2, což 

činí 2910,- Kč. 

 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-N be-1 fi-1 ví-1 do-1 

Bylo přijato usnesení č. 11/17/2012  
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8. schválení pronájmu pozemků 

Starostka navrhuje pronajmout pozemky po výpovědi Kalikovými ZD Skály Benešov. Záměr 

byl vyvěšen na ÚD, dosud však k pronájmu nedošlo z důvodů řešení průmyslové zóny. Ze 

strany ZD Skály je připraven dodatek ke smlouvě, také nebude problém, v případě potřeby 

rozvoje PZ, část pozemků z nájmu vyjmout, i když ve smlouvě je výpovědní lhůta 7 let. Tato 

lhůta je stanovena proto, že doba udržitelnosti dotací je pět let. 

Jedná se o pozemky v k.ú. Valchov: 

p.č. 582/2, výměra 2662 m2, TTP 

655, výměra 1935 m2, TTP 

663, výměra 54578 m2, TTP 

665, výměra 3919 m2, TTP 

Ostatní pozemky zůstávají v nájmu ZD Skály Benešov beze změny. Celkové nájemné činí 

6 410,- Kč za 12,9875 ha zemědělské půdy a 1 rok.   

 

Návrh usnesení 12/17/2012:         8 - 0 - 0 

ZO schvaluje pronájem níže uvedených pozemků ZD Skály Benešov takto: 

ZD Skály Benešov pronajmout pozemky 

p.č. 582/2, výměra 2662 m2, TTP 

655, výměra 1935 m2, TTP 

663, výměra 54578 m2, TTP 

665, výměra 3919 m2, TTP 

Ostatní pozemky zůstávají v nájmu ZD Skály Benešov beze změny. Celkové nájemné činí 

6 410,- Kč za 12,9875 ha zemědělské půdy za 1 rok.   

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-N be-1 fi-1 ví-1 do-1 

Bylo přijato usnesení č. 12/17/2012  

 

9. různé 

a) směrnice pro zadávání veřejných zakázek malého rozsahu 

Starostka zaslala zastupitelům novou směrnici. V souvislosti s legislativními změnami zákona 

o zadávání veřejných zakázek a úpravou pravidel pro zadávání VZMR byla aktualizována i 

naše směrnice. 

Návrh usnesení 13/17/2012:         8 - 0 - 0 

ZO schvaluje směrnici pro zadávání veřejných zakázek malého rozsahu.  

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-N be-1 fi-1 ví-1 do-1 

Bylo přijato usnesení č. 13/17/2012  

 

b) dotace na knihovnu 

Starostka navrhuje podat žádost o dotaci na MK ČR z programu VISK3 na PC program - 

výpůjční protokol, čtečku čárových kódů a notebook do knihovny. Po té by byla knihovna 

plně automatizována. Žádost starostka zpracuje a podá v termínu. Jedná se celkové náklady 

22 800,- Kč, z toho je možné získat prostředky na výpůjční protokol asi ve výši 5 500,- Kč a 

možná i na techniku. 

Návrh usnesení 14/17/2012:         8 - 0 - 0 

ZO schvaluje podání žádosti o dotaci na MK ČR z programu VISK3 na program - výpůjční 

protokol, čtečku čárových kódů a notebook do knihovny.  

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-N be-1 fi-1 ví-1 do-1 

Bylo přijato usnesení č. 14/17/2012 
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Dále starostka navrhuje podat žádost o dotaci pro knihovnu z projektu K21 na pořádání 

přednášek, besed, exkurzí (podobně jako v předešlých dvou letech). Jednalo by se o celkové 

náklady asi 20 000,- Kč, požadováno by bylo asi 50%.  

 

Návrh usnesení 15/17/2012:         8 - 0 - 0 

ZO schvaluje podání žádosti o dotaci pro knihovnu z projektu K21 na MK ČR.  

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-N be-1 fi-1 ví-1 do-1 

Bylo přijato usnesení č. 15/17/2012 

 

 

c) kontrola hospodaření obce provedená 10. 12. 2012 JMK 

Kontroloři JMK shledali hospodaření obce Valchov bez závad. V protokole je uvedeno bez 

zjištění. 

 

d) Svazek obcí Boskovicko 

SOB navrhuje v rámci společné dotace z PRV JMK pořídit prvky pro cykloškolu. Tyto prvky 

by mohly kolovat po obcích v rámci PDV. Výrobu by zajistil Josef Barák. Spoluúčast obce 

Valchov by byla asi 5 000,- Kč. viz zaslaný materiál. 

Návrh usnesení 16/17/2012:         8 - 0 - 0 

ZO schvaluje podání společné žádosti o dotaci SOB do PRV JMK na rok 2013 na 

cykloškolu.  

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-N be-1 fi-1 ví-1 do-1 

Bylo přijato usnesení č. 16/17/2012 

 

e) žádost o dotaci HS Valchov 

HS Valchov žádá dotaci 10 000,- Kč na svoji činnost v roce 2013. Starostka navrhuje schválit 

ve výši 8 000,- Kč – viz rozpočet 

Návrh usnesení 17/17/2012:         8 - 0 - 0 

ZO schvaluje  dotaci  8 000,- Kč na činnost HS Valchov v roce 2013 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-N be-1 fi-1 ví-1 do-1 

Bylo přijato usnesení č. 17/17/2012  

 

f)  žádost o dotaci TJ Sokol Valchov 
TJ Sokol Valchov žádá dotaci 150 000,- Kč na svoji činnost v roce 2013. Starostka navrhuje 

schválit ve výši 100 000,- Kč – viz rozpočet 

Dále žádá o investiční dotaci 80 000,- Kč. Vzhledem k plnění rozpočtu v roce 2012 starostka 

navrhuje prozatím neschvalovat. Pokud bude vývoj příjmů obce lepší, než se očekává v roce 

2013, navrhuje později znovu projednat. 

Návrh usnesení 18/17/2012:         8 - 0 - 0 

ZO schvaluje  dotaci  100 000,- Kč na provoz a činnost TJ Sokol Valchov v roce 2013 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-N be-1 fi-1 ví-1 do-1 

Bylo přijato usnesení č. 18/17/2012  

 

g) odměny 1500,-Kč 

Starostka navrhuje odměnu Karlu Vránovi za činnosti provedené pro obec – výroba a montáž 

mříží na budově bývalé školy, příprava aparatury na akcích obce a MŠ, u kaple a jiné. 

Návrh usnesení 19/17/2012:         8 - 0 - 0 

ZO schvaluje  odměnu Karlu Vránovi ve výši 1500,- Kč 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-N be-1 fi-1 ví-1 do-1 

Bylo přijato usnesení č. 19/17/2012  
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Odešel ing. Zdeněk Přikryl ve 21. 05 hodin. 

 

h) lesní technika – dotace SZIF 

Bude dořešeno operativně. 

 

10. diskuze 

náměty a připomínky zastupitelů 

ing. Dokoupil požaduje na webu Valchova zveřejnit textovou část Územního plánu obce a 

studii průmyslové zóny.  

Milan Fiala se ptal na anketu na webu ohledně průmyslové zóny. Starostka odpověděla, že 

anketa je již stažena, domnívá se, že výsledek ankety nebyl relevantní, neboť v prvních 10 

dnech výrazně převyšovala odpověď: „Ano, průmyslovou zónu, ale za předem stanovených 

podmínek.“ Následně v průběhu asi 2 dnů naskočilo mnoho odpovědí „Ne, v žádném případě. 

Dá se předpokládat, že hlasování nebylo ovlivněno. Lze udělat anketu jinou formou. Trvá i 

příslib veřejného projednávání studie PZ. 

 

náměty a připomínky občanů 
Marek Ženata vystoupil s připomínkou svozu odpadu u domů 2 a 29 u jeho tchána pana 

Nečase. Všichni sváží nádoby na odpad do jednoho místa, kde se přesypávají a do auta 

svozové firmy a dělá to problémy s udržením pořádku. Nečasovým se více práší do oken. 

Starostka potvrdila, že tuto skutečnost urgovala u svozové společnost a domnívala se, že vše 

je již v pořádku. Pokud není, bude společnost znovu kontaktovat.  

 

11. Závěr 

Starostka poděkovala všem za účast a podnětné připomínky. Také poděkovala za všestrannou 

spolupráci v roce 2012. Popřála zastupitelům i občanům mnoho zdraví, štěstí, osobních i 

pracovních úspěchů do nového roku 2013. 

 

 

 

 

Ukončila zasedání ZO Valchov v 21.16 hod. 

 

Ve Valchově 30. 12. 2012  

 

zapsala: ing. Jindřiška Brožová 

 

 

Ověřovatelé:  Pavla Vítová, v.r.     

 

Ing. Zdeněk Přikryl, v.r.     

 

 

 

 

 

 

Ing. Jindřiška Brožová, v.r. 

        starostka obce 

 

otisk 

úředního 

razítka 


